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Protokół nr XXXV/2014 

z XXXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 13 marca 2014 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 19.26.  

W sesji udział wzięło 13 radnych, 10 pracowników urzędu gminy oraz jednostek 

organizacyjnych gminy, 1 zaproszony gość, 7 osób zainteresowanych obradami oraz 

przedstawiciele ZS im. Celestyna Kamińskiego w Dąbrowie Chełmińskiej wraz z uczniami 

oraz wójtem gminy Dąbrowa Chełmińska. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXXV sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXXIII i XXXIV sesji Rady Gminy. 

2. Sprawozdanie z działalności GOPS oraz realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok. 

3. Sprawozdanie z działalności instytucji kultury za 2013 rok. 

4.Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś 

Wielka na lata 2011 -2030,  

2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

3) w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji, udzielonych niepublicznym 

przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego, działającym na terenie 

Gminy Zławieś Wielka, 

5) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody, 

6) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2014, 

7) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w zachodniej i centralnej części miejscowości Gutowo, gmina Zławieś 

Wielka, 

8) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Rozgarty, 
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9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w centralnej części miejscowości Rozgarty – 

gmina Zławieś Wielka, 

10)  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc Gminy Zławieś Wielka w zakresie dożywiania na lata 2014 - 2020”, 

11)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową w formie posiłku 

oraz produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 

lata 2014 – 2020. 

2. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

3.  Wolne wnioski i zapytania. 

4.  Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

1. Sprawy organizacyjne 

1) Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXXV sesję Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 13, co stanowi 

kworum niezbędne do prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Przywitał przybyłych gości, wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, sołtysów, radnych oraz wszystkie osoby zainteresowane obradami. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że tak jak już mówiono na wspólnym posiedzeniu komisji z porządku obrad wykreśla 

się projekt uchwały nr 1 i dopisuje się 2 projekty uchwał. Pierwszy dotyczy obniżenia stawek 

podatku od nieruchomości, a drugi nadania imienia Szkole Podstawowej w Górsku i 

Publicznemu Gimnazjum w Górsku. Zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza wnioski do porządku 

obrad. Nikt z radnych nie zabrał głosu. W związku, z czym pkt 4 porządku obrad będzie brzmiał 

następująco:  

Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

2) w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015, 
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3) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji, udzielonych niepublicznym przedszkolom i 

innym formom wychowania przedszkolnego, działającym na terenie Gminy Zławieś Wielka, 

4) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody, 

5) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2014, 

6) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w 

zachodniej i centralnej części miejscowości Gutowo, gmina Zławieś Wielka, 

7) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla 

miejscowości Rozgarty, 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w centralnej części miejscowości Rozgarty – gmina 

Zławieś Wielka, 

9) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

Gminy Zławieś Wielka w zakresie dożywiania na lata 2014 - 2020”, 

10) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową w formie posiłku oraz 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

11) w sprawie określenia obniżonych stawek podatku od nieruchomości w związku z nową 

inwestycją, 

12) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Górsku i Publicznemu Gimnazjum w 

Górsku. 

 W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

4) Przyjęcie protokołu z XXXIII i XXXIV sesji Rady Gminy 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że protokoły były dostępne na stronie internetowej i można było się z nimi 

zapoznać w Biurze Rady, znajdują się w tej chwili na sali obrad. Zapytał czy ktoś z radnych 

ma uwagi do protokołów.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że ma „kosmetyczne” uwagi do protokołu nr XXXIII bo na pierwszy rzut oka 

ten, kto czyta protokół może zauważyć niespójność, co do ilości radnych. Na drugiej stronie 

w punkcie „stwierdzenie prawomocności obrad” jest napisane, że w sesji uczestniczy 14 

radnych, poniżej w punkcie przyjęcie protokołu jest napisane, że na salę obrad wróciła radna 

Małgorzata Kutnik. Wyjaśniła, że nie wróciła na salę obrad, ale dopiero do niej weszła, bo 

spóźniła się. Dalej w punkcie przyjęcie protokołu napisane jest, że „W wyniku 

przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty przy 13 głosach za i 1 

wstrzymującym się.” Wyjaśniła, że wstrzymała się, bo nie uczestniczyła w obradach w tej 

części dotyczącej przyjęcia protokołu. W dalszej części przy kolejnym głosowaniu, że „Po 
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przeprowadzonym głosowaniu przy 13 głosach za i 2 wstrzymujących się postanowiono o 

nieodczytywaniu projektów uchwał” Dodała, że nie wie skąd wzięła się 15 osoba. 

Stwierdziła, że jest to niezgodne i uważa, że jeżeli ktoś pisze protokół, weryfikuje go i czyta, 

musi to uściślić, ponieważ dane nie są spójne.  

Henryk Lizak – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Wyjaśnił, że w jego notatkach znajduje się zapis o tym, że faktycznie radna Kutnik wyszła z 

sali obrad. Podczas punktu „Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie 

gminy w 2013 roku, doszedł kolejny radny i na sali obrad było razem 15 radnych. Według 

jego notatek właśnie tak było. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że zawsze tak praktykowano, że w protokole zaznaczało się informację o tym, 

ze radny wyszedł z sali czy do niej wrócił. Podkreśliła kolejny raz, że nie wyszła z sali obrad 

tylko weszła spóźniona, ponieważ nie było jej od początku. Dodała, że na stronie 1 czy 2 

powinno być odnotowane, że radny doszedł na obrady, a takiego zapisku nie ma, więc jest to 

niespójne. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że w protokole jest informacja, że radna Kutnik wyszła z sali i analizując ilość 

radnych przy głosowaniu wszystko się zgadza. Faktycznie nie zauważył wzmianki o tym, że 

na salę obrad doszedł 15 radny. Poprosił o taką poprawkę do protokołu. Zapytał, czy wobec 

przyjętych uwag radni są za przyjęciem protokołu. W wyniku przeprowadzonego głosowania 

zgodnie ze zgłoszonymi uwagami protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Przedstawił radnym inicjatywę wójta i radnego powiatowego Andrzeja Walczyńskiego 

odnośnie przebudowy drogi nr 80. Powiedział, że wspólnie z wójtem na obrady zaprosił 

Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z oddziału w Bydgoszczy Pana 

Mirosława Jagodzińskiego, aby przedstawił możliwości, koncepcje i plany dotyczące drogi nr 

80 oraz zgłaszane przez mieszkańców problemy z nią związane. 

Mirosław Jagodziński – Dyrektor GDDKiA o/Bydgoszcz 

Wyjaśnił, że pełni tę funkcję od stycznia 2013 roku i kolejno trafia na spotkania do lokalnych 

samorządów, żeby porozmawiać o problemach dotyczących dróg krajowych, które obejmuje 

oddział w Bydgoszczy. Poznając takie problemy może przekazywać je dalej do GDDKiA w 

Warszawie. Przedstawił radnym funkcjonowanie oddziału oraz główne inwestycje, które są 

realizowane w naszym województwie. W dalszej wypowiedzi powiedział, że Pan 

przewodniczący zapraszając go na spotkanie zasygnalizował problemy, z którymi boryka się 

gmina Zławieś Wielka i dodał, że spróbuje się do nich ustosunkować. Dodał, że drogę nr 80 

zna bardzo dobrze, bo często nią podróżował. Jeden z problemów pojawia się w miejscowości 

Czarnowo, gdzie przy ul. Jarzębinowej brakuje lewo i prawoskrętu. GDDKiA uznała, że 

faktycznie istnieje zasadność przebudowy tego skrzyżowania. Jest to zgłoszone do programu 

„Redukcji liczby ofiar śmiertelnych”. Kolejnym problemem jest brak w ww. miejscowości 

sygnalizacji świetlnej przy przejściu dla pieszych. W 2013 roku zainstalowana została nad 

jezdnią sygnalizacja wczesnego ostrzegania. Do tej pory nie odnotowano w tym miejscu 

wypadku. W miejscowości Zławieś Wielka nie ma lewo i prawoskrętu na ul. Handlową, ale  

planuje się budowę marketu. W prawie o drogach publicznych jest zapis, że jeżeli podczas 

budowy marketu wystąpi konieczność przebudowy drogi musi to zrobić inwestor. GDDKiA 

dość rygorystycznie przestrzega tego zapisu. Mimo tego propozycja przebudowy została 
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wpisana do programu „Redukcji liczby ofiar śmiertelnych”. Możliwa w tym przypadku jest 

również przebudowa tego skrzyżowania ze środków inwestora i do tego GDDKiA stara się 

doprowadzić. Przy ul. Jasnej również brakuje lewo i prawoskrętów. Tak samo, jak w innych 

przypadkach zasadne jest przebudowanie tego skrzyżowania. Wyjaśnił, że jedyną przeszkodą 

w realizacji tych inwestycji są jak zawsze środki finansowe. Zainstalowanie sygnalizacji 

świetlnej na przejściu dla pieszych w m. Zławieś Wielka zostanie powiązane z zadaniem 

przebudowy skrzyżowania przy ul. Handlowej. Jedną z propozycji jest również przesunięcie 

znaku „teren zabudowy” za dawną mleczarnię w kierunku Bydgoszczy. Wyjaśnił, że 

odpowiedź na ten wniosek była negatywna, ponieważ wiązałoby się to z wydłużeniem 

obszaru zabudowanego, a droga ta obejmuje nie tylko transport lokalny, ale także tranzytowy. 

Zgłoszono również brak lewo- i prawoskrętu w miejscowości Górsku przy ul. Markiewicza z 

powodu licznych wypadków. GDDKiA również potwierdza, zasadność tej przebudowy, 

dlatego zgłoszono tę inwestycję do programu „Redukcji liczby ofiar śmiertelnych”. Droga nr 

80 jest wciąż obserwowana i GDDKiA również zależy na poprawie jej funkcjonowania. 

Zgłoszono również brak przejścia dla pieszych przy ZS w Górsku. Wyjaśnił, że gdy przejście 

znajduje się przy szkole, w miejscu gdzie nie ma chodnika, jest to większe zagrożenie dla 

pieszych, dlatego lepszym rozwiązaniem w Górsku jest przejście w trochę oddalonym 

miejscu przy przystankach. W miejscowości Zarośle Cienkie zgłoszono brak oświetlenia przy 

zjeździe z drogi nr 80 na drogę prowadząca do miejscowości Łążyn. Droga ta była 

remontowana w ramach środków unijnych, ale tylko do odcinka pasa drogi nr 80. Lepszym 

rozwiązaniem jest porozumiewanie się zarządców dróg z innymi, ponieważ w takim 

przypadku jak w Zaroślu Cienkim można wykazać, że zależy nam na skomunikowaniu 

wszystkich dróg i łatwiej jest uzyskać pozwolenie i fundusze na takie działanie.  W 

miejscowości Rozgarty potrzeba jest przebudowanie skrzyżowania przy ul. Długiej. Wyjaśnił, 

że zostanie to przekazane do realizacji w odpowiednim programie. W miejscowości Przysiek 

brakuje lewoskrętu przy ul Sołeckiej. GDDKiA wskazuje, że w tym miejscu wyjazd z ulicy 

Sołeckiej nie ma charakteru skrzyżowania tylko zjazdu publicznego. Powiedział, że to 

wszystko jest do zrobienia, ale potrzeba na to środków i pieniędzy. Zapewnił, że to, co będzie 

w mocy oddziału w Bydgoszczy będzie realizowane na drodze nr 80 na terenie gminy 

Zławieś Wielka. Powiedział, że wiele przebudowań wiąże się z wykupieniem gruntów, co nie 

jest takie proste.  

(O godz. 14.45 z sali obrad wyszła radna Teresa Balicka). 

Andrzej Pyzik – radny  

Powiedział, że rowy, które zostały wykopane na odcinku ul. Długiej w Rozgartach powodują 

rozjeżdżanie się drogi nr 80. Dodał, że tak samo jest w innych miejscowościach, w których 

również wykopano rowy przy poboczu. Stwierdził, że droga nr 80 nie jest tylko drogą dla 

kierowców, ale także dla pieszych i rowerzystów, a nie słyszał nic o tym, żeby budować ciągi 

pieszo rowerowe.  

Mirosław Jagodziński – Dyrektor GDDKiA o/Bydgoszcz 

Powiedział, że w najbliższych latach planuje się budowę ciągów pieszo rowerowych również 

na terenie tej gminy.  

Jarosław Karczewski – radny  

Powiedział, że w wypowiedzi Pana Dyrektora nie usłyszał nic na temat budowy chodnika w 

Czarnowie. Wyjaśnił, że na to zadanie został już opracowany projekt i spotkania w tej 
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sprawie również się odbyły. Ówczesny dyrektor GDDKiA również popierał te zadanie, a 

teraz nadal nic się nie dzieje w tej sprawie.  

(O godz. 14.47 na salę obrad wróciła radna Teresa Balicka). 

Mirosław Jagodziński – Dyrektor GDDKiA o/Bydgoszcz 

Odpowiedział, że zna tę sytuację. Chodnik, o którym mowa musiałby przebiegać przez 

prywatne grunty, które trzeba wykupić, a wartość tego zadania wynosi ok. 460 tys. zł. Z 

informacji, jakie posiada wie, że budowa tego chodnika ma rozpocząć się w 2015 roku.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że osobiście bardzo cieszy się z tego, że Pan Dyrektor uczestniczy w tym 

spotkaniu i, że nie są mu obce tematy naszej gminy. Jak wiemy droga nr 80 łączy dwa duże 

miasta i jej zdaniem powinna być ona priorytetem, jeżeli chodzi o inwestycje. Dodała, że już 

kiedyś na forum rady rozmawiano o tym, żeby wzdłuż drogi nr 80 od Czarnowa do Przysieka 

wybudować chodnik i była to jej inicjatywa. Powiedziała, że rozmawiano właśnie o tym, żeby 

wprowadzić do planu inwestycyjnego GDDKiA na kolejne lata to zadanie. Kolejną sprawą, 

którą chciałaby poruszyć jest ograniczenie prędkości w m. Przysiek. Wyjaśniła, że znaki 

ograniczające prędkość od strony Torunia i od strony Bydgoszczy są zbyt blisko przejścia dla 

pieszych. Mieszkańcy zgłaszali tę sprawę do urzędu gminy, ale nie wie czy coś dalej zostało 

zrobione w tym temacie. Uważa ponadto, że skrzyżowanie w Przysieku również powinno 

zostać przebudowane, aby stworzyć większe bezpieczeństwo dla mieszkańców.  

Mirosław Jagodziński – Dyrektor GDDKiA o/Bydgoszcz 

Powiedział, że przyjrzy się temu tematowi i na pewno go przeanalizuje. Z tego, co wie, to nie 

jest tak łatwo doprowadzić do przestawienia tych znaków, ponieważ policja się na to nie 

zgadza. Dodał, że jest w naszej gminie po raz pierwszy, ale ma nadzieję, że nie ostatni i na 

pewno będzie starał się przeanalizować wszystkie nasze problemy.  

Marcin Kędzierski – radny 

Zapytał, czy nie lepiej byłoby ruch tranzytowy wyprowadzić na drugą stronę Wisły. 

Stwierdził, że gdyby nie to na drodze nr 80 nie byłoby takich problemów i starczyłaby ona na 

kolejne lata.   

Mirosław Jagodziński – Dyrektor GDDKiA o/Bydgoszcz 

Wyjaśnił, że wbrew pozorom wcale nie jest to takie łatwe. Dodał, że w najbliższym czasie 

planuje się pomiar ruchu na tej trasie. Powiedział, że jest to droga publiczna i w zasadzie nie 

można nikomu zabronić poruszać się po niej. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Nikt z radnych nie zgłosił się. Podziękował 

Dyrektorowi za przybycie i wyjaśnienie kwestii dotyczących drogi nr 80. Przed ogłoszeniem 

przerwy poinformował radnych, że w sesji uczestniczy Pan Rafał Żelazek wraz z uczniami z 

ZS w Złejwsi Wielkiej i poprosił go o kilka słów na temat projektu, który realizuje.  

Rafał Żelazek – nauczyciel ZS w Złejwsi Wielkiej 

Wyjaśnił, że przyszedł na sesję wraz z kilkoma uczniami, ponieważ realizują oni projekt 

edukacyjny z zakresu Wiedzy o Społeczeństwie. Tematem projektu jest samorząd gminny. 
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Uczniowie chcieliby poznać pracę radnych, wójta oraz to jak funkcjonuje gmina. 

Podziękował, za umożliwienie uczestnictwa w sesji i nagrania obrad oraz za udzielenie 

wywiadów uczniom.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że jest to ciekawa inicjatywa i przyczynek do powstania młodzieżowej Rady 

Gminy. O godzinie 15.04 ogłosił 15 minut przerwy. 

2. Sprawozdanie z działalności GOPS oraz realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wznowił obrady po przerwie. Przed omówieniem ww. tematu przywitał przybyłego na 

obrady wójta gminy Dąbrowa Chełmińska Pana Radosława Ciechackiego wraz z 

nauczycielami oraz uczniami szkoły im. Celestyna Krajeńskiego z Dąbrowy Chełmińskiej. 

Wyjaśnił, że uczniowie tej szkoły są inicjatorami uchwały dotyczącej pomnika przyrody, 

której projekt znalazł się w porządku obrad dzisiejszej sesji.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Przedstawiła radnym ww. sprawozdania. Informacja w załączeniu do protokołu. (W trakcie 

wystąpienia Pani Kierownik o godzinie 15.55, z sali obrad wyszła radna Kutnik i wróciła 

ponownie o godzinie 15.58.) 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za bardzo obszerne sprawozdanie i otworzył dyskusję.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że pełniąc funkcję przewodniczącej przez 3 lata zawsze starała się, żeby takie 

sprawozdania dosyć obszerne trafiały do radnych wraz z materiałami na sesję. Te 

sprawozdanie każdy radny mógł otrzymać wcześniej i zapoznać się z nim w domu, dodała, że 

tak kiedyś było. W tej chwili tak nie jest i taka forma dezorganizuje sprawny przebieg sesji. 

Postawiła wniosek, aby przewodniczący spowodował, żeby materiały dotyczące sprawozdań 

trafiały do radnych razem z materiałami na sesję. Na sesji kierownik, czy inna wyznaczona 

osoba krótko zreferowałaby temat i radni mogliby zadawać pytania. Powiedziała, że młodzież 

przychodzi na sesję, ma uczyć się od radnych, ponieważ są przyszłymi potencjalnymi 

radnymi, a przy takim długim sprawozdaniu zasypiają i to spowoduje ich zniechęcenie do 

kandydowania w przyszłości na radnych. Poprosiła o poddanie swojego wniosku pod 

głosowanie, aby w przyszłości takie sytuacje nie miały miejsca.  

Andrzej Pyzik – radny  

Powiedział, że należy zmienić statut i wprowadzić, tak jak w Sejmie po 15 minut na 

wypowiedź.  

Jerzy Dudzic – radny 

Odnosząc się do wniosku radnej Kutnik powiedział, że lepszym rozwiązaniem byłoby 

umieszczanie takich sprawozdań przed sesją na stronie internetowej, ze względu na 

oszczędność papieru. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Poparła pomysł radnego, ale zaznaczyła, że sprawozdania powinno się umieszczać, co 

najmniej 2 tygodnie przed sesją.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za uwagi. Powiedział, że każdy ma swoją koncepcję prowadzenia sesji. Kiedy 

radna Kutnik była przewodniczącą było tak, a teraz jest inaczej. Powiedział, że nie widzi 

problemu, aby zamieszczać sprawozdania na stronę internetową w dniu, kiedy do radnych 

trafiają materiały na sesję. Zapytał, jaki jest ostateczny wniosek radnej.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że zgadza się z radnym Dudzicem i prosi o zamieszczenie sprawozdań na stronę 

internetową przed sesją. A nie, tak jak do tej pory radny wchodzi na salę obrad podpisuje listę 

obecności i otrzymuje dodatkowe materiały. Nie można tak traktować radnych. Dodała, że 

takie materiały mają być publikowane w zakładce materiały do sesji nr….. co najmniej 10 dni 

przed sesją. Sformułowała wniosek, żeby materiały dotyczące najbliższej sesji były 

dostarczone do radnych w formie ogólnodostępnej minimum 10 dni przed sesją.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że ze statutu wynika, że materiały dla radnych mają być dostarczane 7 dni 

przed sesją. Poddał pod głosowanie wniosek radnej Kutnik.  

Jerzy Dudzic – radny 

Poprosił o powtórzenie konkretnego wniosku. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto z radnych jest za tym, aby sprawozdania były publikowane na stronie 

internetowej przed sesją.  

Podczas głosowania radna Kutnik powiedziała, że chyba zaraz wyjdzie z sali, bo to, co się 

dzieje to żenada. Radna wybuchła śmiechem.  

Przewodniczący poprosił o zachowanie powagi urzędu tak jak to wcześniej określiła radna.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnej został odrzucony. 

Ze względu na obecność na sesji uczniów oraz przedstawicieli szkoły i gminy z Dąbrowy 

Chełmińskiej przewodniczący zaproponował zmianę w porządku obrad i omówienie uchwały 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 

12 głosach za i 1 wstrzymującym się zmieniono porządek obrad. Po omówieniu uchwały 

przez uczniów szkoły powrócimy do porządku obrad tak jak do tej pory.  

Uczniowie z ZS. im. Celestyna Krajeńskiego w Dąbrowie Chełmińskiej przybliżyli radnym 

realizowany projekt, który dotyczy ustanowienia pomnikiem przyrody drzewa daglezja, 

rosnącego na terenie naszej gminy. 

Radosław Ciechacki – wójt gminy Dąbrowa Chełmińska 
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Powiedział, że jako absolwent tej szkoły zawsze wspiera takie działania. Podziękował 

wójtowi i przewodniczącemu za umożliwienie udziału w dzisiejszej sesji.  Dodał, że 

oczywiście w imieniu uczniów apeluje o podjęcie tej uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za prezentację i bardzo ciekawą inicjatywę nauczycieli oraz uczniów ww. 

szkoły. Dodał, że zawsze warto wspierać takie działania. Zapytał, czy ktoś z radnych ma 

pytania do omawianego projektu. 

Andrzej Pyzik- radny 

Wyraził nadzieję, że nie jest to jedyny projekt młodzieży i, że jeszcze znajdą się jakieś inne 

drzewa do objęcia ochroną. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXIV/247/2014 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

Podjęcie uchwały zostało nagrodzone oklaskami. Przewodniczący podziękował 

pomysłodawcom uchwały za przybycie, a radnym za pozytywny wynik głosownia. 

Nauczycielka z ZS w Dąbrowie Chełmińskiej podziękowała i powiedziała, że jest to najlepsza 

lekcja demokracji dla jej uczniów.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godzinie 16.23 ogłosił przerwę. 

Ad. 3 Sprawozdanie z działalności instytucji kultury za 2013 rok. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

 O godzinie 16.33 wznowił obrady. Poprosił Panią Dyrektor GOKiS-u o omówienie 

działalności za 2013 r.  

Maria Karpińska – Dyrektor GOKiS 

Przedstawiła sprawozdanie. Informacja w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do omawianego punktu. 

Andrzej Pyzik- radny 

Poprosił, aby kolejne sprawozdania były krótkie i rzeczowe.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że nie będzie komentowała przedstawionego sprawozdania, bo jak sama pani 

Dyrektor podsumowała kultura dobrze się rozwija. Odnosząc się do wypowiedzi radnego 

Pyzika powiedziała, że mógł on zagłosować, kiedy składała wniosek o udostępnianie radnym 

sprawozdań przed sesją, a nie teraz takim tonem i w taki sposób porusza te kwestie. 
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Andrzej Pyzik- radny 

Powiedział, że w takim razie statut zostanie zmieniony i każdy będzie miał na swoje 

wystąpienie tylko 15 minut. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że chciałaby na forum wyjaśnić, że nie kwestionowała sprawozdania Pani 

Kierownik GOPS-u, bo oczywiście wszystkie te informacje są ważne. Dodała, że forma, o 

której mówiła wraz z radnym Dudzicem byłaby lepszym rozwiązaniem. Niestety złożony 

przez nią wniosek nie znalazł aprobaty i szkoda, że tak się stało. Widać było, że podczas 

sprawozdania nie tylko dzieciom zamykały się oczy, ale również radnym i decydentom 

„zamykały się oczy i główka leciała”. Świadczy to o tym, że można zmienić formę 

omawiania sprawozdań.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś chciałaby jeszcze zabrać głos odnośnie sprawozdania. Nikt z radnych nie 

zgłosił się. Poprosił o kolejne sprawozdanie Panią Dyrektor Domu Kultury w Górsku. 

Renata Dobrowolska – Dyrektor Domu Kultury w Górsku 

Przedstawiła sprawozdanie z działalności Domu Kultury za 2013 rok. Informacja w 

załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Jarosław Karczewski – radny  

Powiedział, że jakiś czas temu, kiedy przeglądał stronę internetową Domu Kultury zauważył, 

że główna księgowa nazywa się tak samo jak Pani Dyrektor. Zapytał czy jest to jakieś 

pokrewieństwo. 

Renata Dobrowolska – Dyrektor Domu Kultury w Górsku 

Odpowiedziała, że Pani Dobrowolska jest daleką kuzynką jej męża. Na główną księgową 

została wyłoniona w wyniku konkursu. 

Jarosław Karczewski – radny  

Wyjaśnił, że chodzi mu tylko o to czy jest to zgodne z prawem i o nic więcej.  

Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Powiedziała, że trudno nazwać daleką kuzynkę męża Pani Dobrowolskiej za rodzinę. Jeżeli 

konkurs odbył się zgodnie z prawem, były spełnione wymogi i komisja tak uznała, to jest to 

zgodne z prawem.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Wahała się czy zadać to pytanie i kierując je do radnej Wiśniewskiej zapytała, czy Pani 

księgowa jest jej siostrą. 

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Odpowiedziała, że księgowa Domu Kultury to jej siostra. 
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Jarosław Karczewski – radny  

Żeby „uciąć” tę rozmowę poprosił tylko o jej zaprotokołowanie. Skoro dla Pani mecenas jest 

to zgodne z prawem, to nie ma tematu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że wszystkie wypowiedzi w trakcie sesji są protokołowane. 

Andrzej Pyzik- radny 

Zapytał, czy są zastrzeżenia do pracy Pani księgowej Domu Kultury. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przed udzielaniem głosu radnemu Karczewskiemu poprosił o branie pod uwagę tego, co 

powiedziała Pani mecenas. Dodał, że nie widzi sensu w roztrząsaniu tego tematu. 

Jarosław Karczewski – radny  

Powiedział, że nie chce nic roztrząsać i, że już wcześniej zakończył dyskusję. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy to zatrudnienie jest zgodne z ustawą o finansach publicznych. W jej zakładzie 

pracy sytuacja była podobna i interpretacja prawnika była inna. Przeprosiła, bo nie jest 

prawnikiem, ale wydaje jej się, że kwestie odnośnie zatrudniana reguluje właśnie ta ustawa.  

Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Powiedziała, że tylko w przypadku bliskiej rodziny, ale zaraz sprawdzi dokładnie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do treści sprawozdania. Nikt nie zabrał głosu. 

Poprosił Panią Kierownik Gminnej Biblioteki o sprawozdanie.  

Ewa Wysocka – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej 

Omówiła sprawozdanie z działalności biblioteki za 2013 r. Informacja w załączeniu do 

protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto z radnych chciałby zabrać głos.  

Henryk Lizak – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Podziękował za wszystkie sprawozdania, powiedział, że Panie przekazały wszystko to, co 

chciały. Próby ograniczania ich wypowiedzi nie były na miejscu. Powiedział, że jako radny 

wybrał sobie działalność społeczną i jest na sesji po to, aby takich sprawozdań wysłuchiwać. 

Dodał, że na stronie internetowej na bieżąco można zapoznawać się z działalnością 

poszczególnych instytucji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za cenne słowa radnego i poprosił innych o wzięcie ich sobie do serca. Poprosił 

Panią mecenas o ustosunkowanie się do pytania radnej Kutnik. 
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Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Powiedziała, że kwestię zatrudniania w tej sytuacji reguluje ustawa o pracownikach 

samorządowych. Wyjaśniła, że w tym przypadku jest to zgodne z prawem i odczytała 

mówiący o tym artykuł.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za odpowiedź.  

Ad. 4. Podjęcie uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie pierwszego projektu uchwały.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika 

Przedstawiła radnym zmiany w budżecie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zgłosił się.  

Henryk Lizak – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał wniosek radnego pod głosowanie. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Przeprowadził głosowanie nad uchwałą.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęto 

uchwałę Nr XXXV/248/2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r. 

 

 Poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały.  

Henryk Lizak – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał, czy zmieniły się zasady przyznawania wysokości funduszu sołeckiego. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że obecnie nowa ustawa o funduszu sołeckim jest już podpisana przez Pana 

Prezydenta. Na dzisiaj jeszcze nie obowiązuje, bo nie została opublikowana. Ale ustawa 

wnosi zmiany w stosunku do obecnej. Polegają one m.in. na tym, że sołectwa mogą wspólnie 

realizować przedsięwzięcia, zwiększa się zwrot dotacji dla gminy o 10, 20, 30%, w zależności 

od dochodów gminy, w trakcie roku budżetowego będzie można zmieniać rodzaj 

przedsięwzięcia lub jego zakres. Rada Gminy do tej pory mogła zwiększać środki funduszu 

dla danego sołectwa, teraz jest uściślone, że należy to zrobić w uchwale podjętej do końca 

czerwca roku poprzedzającego rok, w którym miało być zwiększenie.  

Jarosław Karczewswki – radny 

Zapytał, czy nie lepiej byłoby się z tym wstrzymać. 
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Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że do końca marca trzeba podjąć uchwałę o wyodrębnieniu funduszu 

sołeckiego na kolejny rok i taki obowiązek pozostaje.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 12 glosach za i 1 wstrzymującym się podjęto 

uchwałę Nr XXXV/249/2014 

w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015. 

Poprosił i omówienie projektu uchwały nr 4. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika 

Poprosiła radych o wykreślenie w § 1 zapisu „poprzednim roku budżetowym”. Wyjaśniła, że 

ten zapis będzie dla gminy bezpieczniejszy i łatwiejszy przy sporządzaniu sprawozdań. Temat 

jest złożony, ale kontaktowała się z innymi gminami, które również takie zmiany 

zastosowały. Taki zapis będzie bardziej ogólny i nie będzie wprowadzał żadnych wątpliwości 

w przypadku, kiedy kontrolowano by tryb rozliczania dotacji dla przedszkoli. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały wraz z wprowadzona zmianą. Nikt z radnych nie miał pytań do 

projektu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/250/2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji, udzielonych niepublicznym 

przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego, działającym na terenie 

Gminy Zławieś Wielka. 

Przed omówieniem kolejnej uchwały poprosił wójta o przedstawienie obecnym nowego 

kierownika referatu rolnictwa.  

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił zebranym nową Kierownik Referatu Rolnictwa Panią Joannę Sucharską i życzył 

jej owocnej pracy w urzędzie gminy.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Podziękowała i wyjaśniła radnym, że, jak co roku do końca marca należy podjąć uchwałę w 

sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Poinformowała radnych o 

założeniach programu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do projektu.  

Jarosław Karczewswki – radny 

Zapytał, na jakiej zasadzie zostały przyznane 43 tysiące zł na realizację zamierzeń programu. 

Czy jest na to przeznaczona jakaś pula, czy na zasadzie umowy? Zapytał jak to ma wyglądać, 



 14 

ponieważ mogą być sytuacje, że nie będzie konieczne wykorzystanie tej kwoty lub wręcz 

przeciwnie. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Zaplanowano taką kwotę i ma nadzieję, że w tej kwocie się zmieścimy. 

Jarosław Karczewswki – radny 

Poprosił o uściślenie, czy w razie takiego zdarzenia gospodarstwo Pana Kowalskiego 

odpłatnie będzie przyjmować zwierzęta gospodarskie, czy została z nim podpisana umowa na 

ww. kwotę. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Wyjaśniła, że w przypadku bezdomnych zwierząt gospodarskich gospodarstwo Pana 

Kowalskiego przyjmie je nieodpłatnie. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika 

Wyjaśniła, że jeśli chodzi o kwotę w budżecie 43 tys., to jest 38 tysięcy zgodnie z umową 

podpisaną ze schroniskiem. Przeanalizowano to na podstawie wykonania umowy z 

poprzedniego roku. Umowa i kwota z umowy się nie zmieniła i przyjęto taką samą ilość 

zwierząt jak w roku ubiegłym. Jeszcze kierownik Kwiatkowski załatwiał  całą procedurę 

podpisania porozumienia i wyszło, że musi być zabezpieczone jeszcze w budżecie 5 tysięcy 

na opiekę nad tymi zwierzętami, czego nie było w zeszłym roku. Także jeszcze o 5 tys. 

dokonano zwiększenia i zabezpieczono na ten cel środki w wysokości 43 tys. zł. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nikt nie zabrał więcej głosu w tym temacie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/251/2014 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2014. 

 

Poprosił Pana Pelca o omówienie 7 projektu uchwały. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że jest to końcowy etap procedury planistycznej. Jest to plan miejscowy dla 

określonych działek w miejscowości Gutowo. Dokładnie, jakie to działki omówiono na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Nastąpiła bardzo drobna zmiana w §1 ust. 1 gdzie zostały 

dodane słowa „uchwala się” plan miejscowy, czego nie mamy w projektach, które radni 

otrzymali wcześniej oraz do podstawy prawnej dodano jedną pozycję z ustawy o samorządzie 

gminnym. Dodał, że nie było uwag do omawianego planu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do omawianego projektu. Nikt z radnych nie zgłosił 

się. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/252/2014 
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w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych 

w zachodniej i centralnej części miejscowości Gutowo, gmina Zławieś Wielka 

Poprosił inspektora Pelca o omówienie projektu nr 8. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że tak samo w przypadku miejscowości Rozgarty została zakończona procedura 

sporządzania miejscowego planu dla określonych działek. Do tej uchwały wpłynęła jedna 

uwaga, która nie została uwzględniona przez wójta w związku z tym została dołączona do 

projektu tej uchwały, jako wykaz nieuwzględnionych uwag. Zgodnie z procedurą uwaga 

podlega rozpatrzeniu przez Radę Gminy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję nad projektem. 

Andrzej Pyzik – radny  

Zapytał, czy uwagę złożył właściciel drogi, czy osoba postronna. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Odpowiedział, że uwagę złożył właściciel nieruchomości. Dotyczyła ona tego, aby 

zlikwidować fragment drogi KDD po południowej stronie tego terenu. Pan Wójt uwagi nie 

uwzględnił z tego powodu, że kiedyś fragment tej drogi docelowo ma być elementem 

przecznego systemu komunikacyjnego. Jeżeli teraz uwaga zostałaby uwzględniona w 

przyszłości mógłby wystąpić problem ze skomunikowaniem pewnego fragmentu tego terenu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że radni muszą podjąć decyzję dotyczącą tej uwagi i otworzył dyskusję. Nikt z 

radnych nie zabrał głosu. Zapytał, kto z radnych jest za uwzględnieniem złożonej uwagi. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uwaga została odrzucona jednogłośnie. 

Zapytał, czy są jeszcze pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Przewodniczący 

poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/253/2014 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Rozgarty 

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego projektu. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że jest to z kolei uchwała inicjująca przystąpienie do sporządzenia miejscowego 

planu dla nowych terenów. Powiedział, że w tej uchwale uchyla się wcześniejsze uchwały, 

ponieważ nastąpił podział szerszego terenu na tereny mniejsze. W związku z tym  

wcześniejsze uchwały muszą być uchylone, aby nie funkcjonowało kilka uchwał dotyczących 

tego samego terenu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Podziękował i otworzył dyskusję, Zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Nikt z 

radnych nie zgłosił się. Odczytał projekt uchwały  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/254/2014 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w centralnej części miejscowości Rozgarty – 

gmina Zławieś Wielka. 

Poprosił Panią Kierownik GOPS-u o omówienie projektu nr 10. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Na podstawie uzasadnienia omówiła projekt nr 10. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zgłosił się. Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/255/2014 

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc Gminy Zławieś Wielka w zakresie dożywiania na lata 2014 - 2020”. 

Przewodniczący poprosił Panią kierownik o omówienie kolejnej uchwały. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła zasady zwrotu wydatków na pomoc rzeczową w formie posiłku oraz produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał radnych czy mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie miał pytań. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/256/2014 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową w formie posiłku oraz 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 

lata 2014 – 2020. 

Poprosił Panią sekretarz o omówienie projektu uchwały w sprawie określenia obniżonych 

stawek podatku od nieruchomości w związku z nową inwestycją. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Omówiła projekt ww. uchwały. Wyjaśniła, w jakich przypadkach obniżona stawka podatku 

zostanie zastosowana a w jakich nie. Powiedziała, jakie nieruchomości będą mogły zostać 

objęte tą uchwałą. Poinformowała radnych, że Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów 

nie wniósł uwag do projektu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał radnych czy mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 
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uchwałę Nr XXXV/257/2014 

w sprawie określenia obniżonych stawek podatku od nieruchomości w związku z nową 

inwestycją. 

Przewodniczący poprosił Dyrektora ZS w Górsku o omówienie ostatniego projektu uchwały 

w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Górsku i Publicznemu Gimnazjum w 

Górsku. 

Andrzej Walczyński – Dyrektor ZS w Górsku 

Wyjaśnił, że już od dłuższego czasu podejmowano próby, aby nadać imiona obu szkołom. Do 

2007 roku można było nadać jedno wspólne imię Zespołowi Szkół, ale niestety po 2007 roku 

nastąpiła zmiana i teraz jest to nie możliwe. Przeprowadzono dwie odrębne procedury dla 

szkoły podstawowej i gimnazjum. W wyniku przeprowadzonej procedury na patrona obu 

szkół wybrano Ks. Jerzego Popiełuszkę. Dlatego wnioskuje do Rady Gminy o podjęcie tej 

uchwały.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXV/258/2014 

w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Górsku i Publicznemu Gimnazjum w 

Górsku 

Andrzej Walczyński – Dyrektor ZS w Górsku 

Podziękował radnym za pozytywny wynik głosowania i zaprosił obecnych na uroczyste 

obchody nadania imion obu szkołom. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godz. 18.20 ogłosił 5 minut przerwy. 

O godz. 18.25 wznowił obrady. (Po przerwie na salę obrad nie wrócił radny Dudzic, a jego 

nieobecność została usprawiedliwiona). 

Ad. 5 Informacja o pracach wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracach między sesjami. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do przedstawionej przez wójta informacji. Nikt nie 

zabrał głosu.  

Ad. 5 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Udzielił głosu radnemu Lizakowi. 

Henryk Lizak – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 
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Powiedział, że na poprzedniej sesji złożył rezygnację z pełnienia funkcji przewodniczącego 

Komisji Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu, ale w związku z tym, że pełnienie funkcji 

zastępcy przewodniczącego Rady Gminy nie koliduje z pełnieniem funkcji przewodniczącego 

Komisji odwołał swoją decyzję.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował, za tę decyzję i powiedział, że w związku z tym radny Lizak nadal jest 

przewodniczącym komisji. Poinformował radnych, że do biura rady wpłynęły 3 wnioski Pana 

Dariusza Witkowskiego przekazane zgodnie z właściwością. Wyjaśnił, że dotyczą one prośby 

Pana Witkowskiego o odstąpienie od realizacji planów miejscowych dla jego działek 

położonych w Czarnym Błocie. Poprosił Pana Pelca o przybliżenie tematu. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że Pan Witkowski złożył 3 różne wnioski dotyczące 3 działek, które znajdują się w 

2 równych planach miejscowych. Jeden plan miejscowy jest sporządzany już dość długo ze 

względu na procedurę. Drugi z planów sporządzany jest od 2012 roku i w tej chwili oba plany 

są mniej więcej na tym samym etapie. Plany miejscowe, o których mowa nie dotyczą tylko i 

wyłącznie działek pana Witkowskiego, ale również innych właścicieli. Procedura nadal trwa i 

wszystko jest zgodnie z nią robione. Jeszcze trochę czasu upłynie zanim sprawy formalne 

doprowadzone zostaną do końca. Wnioski Pana Witkowskiego przekazane zostały do Rady 

Gminy według właściwości, ponieważ to Rada Gminy może zadecydować o zmianie uchwały 

już podjętej lub o jej zmianie. To radni są tym organem gminy, który może decydować o 

rezygnacji bądź zmiany sporządzanego planu. Dodał, że w związku ze sporządzaniem 

pierwszego planu zostały już poniesione znaczne koszty. W przypadku drugiego planu 

urbanista otrzymał ok. 40 % wynagrodzenia.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radnych chciałby zabrać głos w omawianym temacie.  

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że chciałby zabrać głos w tej sprawie, ale dopiero po wypowiedziach radnych, 

aby mógł się do nich odnieść. 

Jarosław Karczewski – radny  

Powiedział, że musi odbić piłeczkę, bo radni będą mogli odnieść się do tematu dopiero wtedy, 

kiedy druga strona przedstawi swoją wersję. Dodał, że nie wie, co radni mają zrobić, aby 

pomóc Panu Witkowskiemu. 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że „odbijanie piłeczki” do niczego nie prowadzi, ponieważ jest późna pora  

i uważa, że nawet, dlatego tak zaplanowano tę rozmowę, aby radni byli już zmęczeni. Ma żal, 

ponieważ wszystkie jego działki zostały objęte planami miejscowymi i nie jest to dla niego 

korzystne. Powiedział, że jeden z planów miejscowych sporządzany jest bardzo długo 

podmieniane są mapki i ma na to dowody. Czuje się krzywdzony przez wójta i firmę Pana 

Fryndta. Uważa, że plan miejscowy jest cały czas zmieniany na jego niekorzyść. Prosi o 

odsunięcie Pana Fryndta od sporządzania planu dotyczącego jego działki. Co ciekawe Pan 

Fryndt wydał warunki zabudowy z rażącym naruszeniem prawa dla jego działek, a w tym 

samym czasie dla Pana Dulanowskiego zostały wydane warunki bez żadnego problemu. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że aby zmienić tę uchwałę należy podjąć drugą uchwałę. Z inicjatywą 

uchwałodawczą musiałoby wystąpić, co najmniej 5 radnych. Wtedy musiałaby zostać podjęta 

nowa uchwała. Zapytał czy w takim razie ktoś z radnych chciałby zabrać głos i wystąpić z 

wnioskiem o zmianę planu miejscowego.  

Jarosław Karczewski – radny  

Powiedział, że skoro sprawa pana Witkowskiego ciągle wraca do rady może Pan 

przewodniczący mógłby powołać komisję, która zbadałaby ten problem.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że wszyscy dobrze wiedzą, że już nie raz omawiano ten temat i wszyscy 

bardzo dobrze znają całą sytuację. Nie widzi podstawy, aby kolejny raz rozgrzebywać tę 

sprawę. Dlatego zapytał radnych, czy ktoś występuje z wnioskiem o zmianę omawianych 

planów.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że minął już pewien czas od bytności pana Witkowskiego na sesji i zapytała, czy 

coś istotnego od tamtego momentu zmieniło się w tej sprawie.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że jeden z planów miejscowych faktycznie sporządza firma Pana Fryndta i z 

różnych powodów długo trwa cała procedura. Rozmowy trwają bardzo długo, ponieważ nie 

zawsze urbanista zgadza się na to, czego oczekuje urząd gminy. Dodał, że osobiście stara się, 

żeby wszystko było robione zgodnie z prawem. Wspomniał, ze cyklicznie zmienia urbanistów 

i jest przeciwnikiem kontaktowania się osób, których nieruchomości objęte są planami 

miejscowymi z urbanistami, aby nie dochodziło właśnie do takich sytuacji. Pan Witkowski 

podnosi, że dokonuje się zmian planów miejscowych itp. Tworzenie planów miejscowych nie 

jest łatwe i oczywiste należy pamiętać o tym, że na różnych etapach proceduralnych napotyka 

się na różne ograniczenia czy przeciwności. Jeden plan nie dotyczy nieruchomości tylko 

jednego właściciela i każdy ma swoją wizję tego jak plan miejscowy ma wyglądać. Ponadto, 

należy zauważyć, że mpzp są opiniowane przez ok. 20 innych organów. Każdy z tych 

organów na etapie uzgadniania planu może wnieść swoją uwagę.  Kiedy właściciel 

nieruchomości objętej planem kontaktuje się z urbanistą dostaje od niego różne koncepcje czy 

wizje dla danego terenu. Nie są to jednak ostatecznie podjęte decyzje. Powiedział, że sam 

udostępnia zainteresowanym różne koncepcje planów, ponieważ obliguje go do tego dostęp 

do informacji publicznej. Ustawodawca zagwarantował 2 momenty, w których każda osoba 

może odnieść się do procedury sporządzania planu miejscowego. Wnioski są rozpatrywane 

przez wójta. Jeżeli chodzi o wnioski Pana Witkowskiego procedura tworzenia planu cały czas 

się toczy i faktycznie Pan Fryndt mógł udostępnić Panu Witkowskiemu różne koncepcje 

planu miejscowego. W wyniku różnych uzgodnień projekty planów miejscowych zmieniają 

się na różnych etapach. Ostateczna wersja planu miejscowego praktycznie tworzona jest przez 

radnych na sali obrad.  Radni do ostatniego momentu mogą wnieść zmiany do 

przedstawionego projektu planu miejscowego. Powiedział, że nie twierdzi, że Pan Witkowski 

nie ma różnych projektów planów miejscowych, bo sam ma ich różne koncepcje. Do 

momentu wyłożenia koncepcja planu miejscowego się zmienia. Uwagi może składać każdy i 

nawet jeśli wójt nie uwzględni pewnych uwag, to i tak nieuwzględnione przez wójta uwagi 

zostaną przedstawione radnym na sesji i to oni zadecydują co z nimi dalej.  



 20 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że nie zgodzi się z przedmówcą, bo ostatni raz z urbanistą kontaktował się ok. 3 

lat temu. Dziwne jest to, że rysunki planu są różne a data na nich jest cały czas taka sama.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że podkłady, o których mówi są z zasobu geodezyjnego i na każdej mapie podkład 

jest taki sam, a później się na nim rysuje. Dlatego też na podkładach daty są takie same, a 

rysunki map mogą się różnić. Powiedział, że może wydawać się, że procedura sporządzania 

mpzp trwa zbyt długo, ale dopiero w 2011 roku uchwalono studium kierunków 

uwarunkowań, a jeden z planów miejscowych Pana Witkowskiego został zapoczątkowany w 

2009 roku i trzeba było to zmienić zgodnie z nowym studium. 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że zastanawia go również to, że skoro otrzymał warunki zabudowy oraz wstępne 

projekty podziału to dlaczego sporządza się plany miejscowe dla jego nieruchomości. Dodał, 

że nie złożył projektów podziału tylko po to, aby nie płacić za poszczególne działki. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że w okresie, kiedy podejmowana była uchwała intencyjna odnośnie planu 

miejscowego dla jednej z działek, Pan Witkowski dopiero był na etapie otrzymywania 

warunków zabudowy. Wyjaśnił, że jedna z działek leży przy Strudze Łysomickiej i jest to 

obszar chronionego krajobrazu, na który RDOŚ nakłada bardzo szczególne wymogi, jeśli 

dopuszcza się budowę w tak newralgicznym terenie. Chodzi o zachowanie odpowiedniej 

odległości od Strugi Łysomickiej. Powiedział, że osobiście był na tym terenie, kiedy część 

Czarnego Błoto „pływała”. Dlatego chociażby z tego powodu sporządzenie na tych terenach 

planu miejscowego jest konieczne. Podkreślił, że plan miejscowy nie jest sporządzany tylko 

dla działek Pana Witkowskiego, ale także dla działek sąsiednich.  

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Odniósł się do słowa „newralgiczne” i powiedział, że obok na sąsiedniej działce sporządzony 

jest plan miejscowy i w tym przypadku jakoś nie było nic newralgicznego. Powiedział, żeby 

Pan Pelc nie mówił, że tę działkę zalewa, ponieważ Pan Damrat ścina na tym terenie trawę i 

„jakoś jest na sesji, a się nie utopił.” Poprosił, aby mógł zagospodarować swoje działki 

warunkami zabudowy i aby Pana Fryndta odsunięto od zajmowania się jego działkami.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Po wysłuchaniu dwóch stron ponownie zapytał, czy ktoś z radnych wnioskuje o odstąpienie 

od sporządzania planu miejscowego dla działek Pana Witkowskiego. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  Poprosił Pana Pelca o przedstawienie innego wniosku złożonego przez Pana 

Mariana Tofila odnośnie natychmiastowego uchylenia uchwały w sprawie mpzp dla działki w 

Czarnym Błocie, której jest właścicielem.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że miał problem z tym wnioskiem, ponieważ został on złożony do urzędu gminy, 

ale część z niego dotyczy kompetencji Rady Gminy. Sprawa ta miała już swój finał w sądzie, 

gdzie sąd skargę odrzucił, wnioskodawca złożył skargę kasacyjną i ona również została 

odrzucona. W tej chwili Pan Tofil wnosi do rady Gminy o uchylenia uchwały. Takiej uchwały 

nie można uchylić, ponieważ jest to akt prawa miejscowego, można ją jedynie zmienić, bądź 
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uchwalić zupełnie nowy plan miejscowy dla tego terenu, który z mocy prawa zastąpi ten 

obowiązujący. Z uwagi na to, że wniosek nie jest wprost kierowany do wójta, chciałby, aby 

radni w części podjęli decyzję dotyczącą wniosku.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radych występuję z inicjatywą zmiany bądź sporządzenia nowego planu 

miejscowego. Nikt z radnych nie zgłosił się.    

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Zapytał, czy przewodniczący nie może powołać komisji w sprawie planów miejscowych 

dotyczących jego działek. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił, aby Pan Witkowski podał mu argumenty na podstawie, których będzie mógł 

powołać taką komisję. 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Nie ma podstawy prawnej, chodzi mu o zwykłą przyzwoitość i otwartość na drugiego 

człowieka. Wójt ma piękne motto w internecie, że tylko „rozmawianie z człowiekiem i 

słuchanie dodaje mu przydatków” i tak dalej. Tak, więc od rozmowy trzeba zacząć. 

Powiedział, że kij ma zawsze dwa końce. Wie, że wszystko jest do zrobienia, dlatego prosi o 

powołanie komisji i o rozmowę. Uważa, że jakąś działkę można wykluczyć ze sporządzanego 

planu, aby jako jej właściciel mógł się realizować. Dodał, że nie wie, dlaczego wójt tak się na 

niego uparł i utrudnia mu realizowanie się. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że Pan Witkowski musi pamiętać o tym, że wiele procedur zostało już 

zakończonych i zrealizowanych. Została podjęta uchwała intencyjna Rady Gminy. W 

związku z nią składał Pan już skargi, które zostały odrzucone przez sąd. Według prawa 

wszystko zostało zrobione dobrze, więc nie ma podstaw do powtórnego przeanalizowania 

problemu. Jeżeli znajdzie się radny, który uzyska poparcie innych radnych i wystąpi z 

wnioskiem o powołanie komisji dla tego tematu to na pewno taka komisja zostanie 

powołania. Póki, co jednak nikt z radnych nie widzi potrzeby ponownego zajęcia się tą 

sprawą. 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Wyjaśnił, że wyroki sądów dotyczyły przedłużania terminów wydania warunków zabudowy. 

Ostatnie warunki odebrał niedawno, 3 lata na nie czekał. Stwierdził, że skoro tak długo czekał 

to od razu widać, że celowo ktoś wydłużał terminy, aby nie mógł ich realizować. Kiedy 

zobaczono, że nie ustąpi, na pewno nikt „nie spodziewał się takiego dymu w tym temacie”. 

Powiedział, że nie ustąpi, będzie się odwoływał i ponownie poprosił radnych o powołanie 

komisji. Dodał, że Pan Fryndt nie ma zajmować się jego działkami. Jeżeli tak się nie stanie, 

pójdzie do „samego Pana Boga, a nawet diabła”. „Takiego bandyty urbanisty, to jeszcze nie 

widział, to jest coś niesamowitego, co ten człowiek wyrabia.” 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Kolejny raz powiedział, że jeżeli Pan Witkowski zmobilizuje któregoś z radnych do 

wystąpienia z wnioskiem o powołanie komisji, to tak się stanie. Poinformował radnych o 
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pismach, jakie wpłynęły do biura rady. Powrócił do tematu składania wniosków do protokołu 

i poprosił Panią mecenas o wyjaśnienie tej kwestii. 

Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Powiedziała, że Pani Radna Kutnik złożyła wniosek o zmianę treści protokołu poprzedniej 

sesji. W ramach przypomnienia wspomniała, że zgodnie z § 30 Statutu przed każdą sesją 

protokół jest wyłożony do wglądu w biurze rady. Radni mogą zgłaszać wnioski i poprawki do 

pracownika zajmującego się sporządzaniem protokołu. Wówczas radny, którego wniosek nie 

zostanie uwzględniony może przedstawić swój wniosek na kolejnej sesji do rozstrzygnięcia 

Radzie Gminy. Odnośnie wniosku radnej Kutnik zaproponowała, żeby pani Sylwia 

przeanalizowała go na podstawie nagrania i albo go uwzględniła albo nie, w zależności jak 

sprawa faktycznie wygląda. Jeżeli go nie uzna, sprawą można przedstawić radzie do 

rozstrzygnięcia.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że na spokojnie przeanalizował zapisy w protokole i faktycznie nie znalazł 

żadnych uchybień, o których mówiła radna Kutnik. Na drugiej stronie protokołu na samym 

dole w akapicie jest zapisane „na salę obrad weszła radna Zielińska”. Jest informacja o tym, 

że radna Kutnik wychodzi z sali obrad i jest również informacja, że na salę obrad wróciła 

radna Kutnik. Wnioski wniesione przez radną są bezzasadne, ponieważ w protokole znajdują 

się poprawne zapisy. Poprosił pracownika biura rady o ustosunkowanie się do zarzutów 

radnej Kutnik.  

Sylwia Sypek – podinspektor ds. Rady Gminy i jej organów 

Wyjaśniła, że w notatkach z poprzedniej sesji ma zapisaną informację o tym, że radna Kutnik 

wyszła z sali obrad, a później wróciła na salę obrad. Pokrywa się to z tym, o czym na 

początku sesji mówił radny Lizak. Dodała, że nie wymyśliła sobie sama takiej sytuacji i 

faktycznie wyjście z sali obrad radnej Kutnik miało miejsce. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że sumy głosów pomiędzy wyjściami, a wejściami radnych zgadzają się i nie ma 

tam żadnego błędu.  

Sylwia Sypek – podinspektor ds. Rady Gminy i jej organów 

Na podstawie protokołu i notatek z sesji potwierdziła, że w całej sesji uczestniczyło 15 

radnych. W punkcie „przyjęcie wniosku do porządku obrad” z sali obrad wyszła radna 

Kutnik, więc wtedy podczas głosowania akurat było 13 radnych. Później na salę obrad 

wróciła radna Kutnik, co jest zapisane w punkcie „przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. W 

kolejnym punkcie porządku obrad „Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na 

terenie gminy w 2013 roku.” na salę obrad weszła radna Katarzyna Zielińska i taka też 

adnotacja znajduje się w protokole. Wyjaśniła, że zgodnie z tymi zapisami ilość radnych 

podczas głosowań zgadza się.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że uważa, iż wnioski radnej Kutnik nie były zasadne.  

Małgorzata Kutnik – radna 



 23 

Powiedziała, że na salę obrad weszła dopiero w momencie, kiedy Pan Robert Babiarz 

referował ww. informację, ponieważ spóźniła się na otwarcie obrad. 

Henryk Lizak – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Śledząc swoje notatki powiedział, że przy stwierdzeniu kworum na sali obrad było 14 

radnych. Później radna Kutnik wyszła z sali obrad, później ponownie wróciła na salę obrad, a 

w kolejnym punkcie jest informacja o tym, że na salę obrad weszła radna Zielińska. Ilość 

radnych się zgadza.   

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że nie wie i nie jest przekonana. Być może tak było.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w wolnych wnioskach.  

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Ponownie poprosił radnych o zastanowienie się nad powołaniem komisji w jego sprawie.  

Jarosław Karczewski – radny  

Gdyby był zdecydowany na to, ze faktycznie taka komisja jest potrzebna to poprosiłby o jej 

powołanie, ale nie jest do tego przekonany. Zapytał, kto ma być bardziej zorientowany w tym 

temacie od radnego Damrata, który mieszka w Czarnym Błocie. Pan radny nic nie mówi, tak 

więc to chyba coś znaczy.  Każdy z radnych może wypowiadać się najlepiej odnośnie swojej 

miejscowości.   

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że może radny nie odzywa się, bo nie wierzy, że jeden jego głos coś zmieni. 

Zaproponował, żeby Pan Pyzik cos powiedział, ponieważ był z nim w sądzie i może coś 

więcej powiedzieć na ten temat. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o przekonywanie radnych do tego poza obradami sesji.  

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Zapytał, dlaczego nie na sesji i powiedział, że jest to bardziej legalne.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że skoro jesteśmy już tak drobiazgowi, co do protokołu to przypomniała, że na 

poprzedniej sesji prosiła o dwie informacje zapisane w protokole. Zapytała, czy dostanie te 

odpowiedzi, czy ma na nie czekać, bo jeszcze nic nie otrzymała. Czy prośba ustna nie jest 

wiążąca dla osób, które są zobowiązane do udzielenia odpowiedzi. Zacytowała swoją 

wypowiedź zanotowaną w poprzednim protokole „Na pewno na bitumowanie dróg był jakiś 

plan, pewne drogi, czy ich odcinki były w nim zamieszczone i jeżeli nikt nie jest w stanie 

odpowiedzieć, z jakich dróg się rezygnuje, to bardzo prosi o cały wykaz dróg, które miały 

zostać zrobione w 2014 roku.” Powiedziała, że takie wykazy sporządza się w trakcie 

tworzenia budżetu. Nie są to informacje tajne i myśli, że nie powinno być problemu, aby taki 

wykaz otrzymała. Dodała, że na stronie 15 poprzedniego protokołu zapisane jest pytanie, 
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które zadała odnośnie zarządzenia nr 50/2013 z dnia 10 października 2013 roku poprosiła o 

odpowiedź na nie na piśmie, ale nadal jej nie otrzymała. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że radna była na zebraniu wiejskim w Gutowie, gdzie wymienił wszystkie 

drogi, które mają być bitumowane w tym roku budżetowym. Poprosił, aby zapytała innych 

radnych o to, czy takie informację faktycznie przekazywał.  

Mirosław Trzybiński – radny  

Wtrącił, że była taka rozmowa potwierdza i wójt obiecał zrobić drogę od strony Stanisławki 

do Złejwsi. (Obecni ma sali śmiechem). 

Jan Surdyka – wójt 

Odnosząc się do wspomnianego zarządzenia wyjaśnił, że działka 147 przed podziałem była 

dzierżawiona w części przez właścicieli nieruchomości bezpośrednio do niej przyległej. Jeden 

z dzierżawców od 1997 roku wystąpił z wnioskiem o sprzedaż dzierżawionej części na 

polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości, której jest właścicielem. Zgodnie z 

ustawą o gospodarce nieruchomościami gmina może zbyć nieruchomość bez przetargu wtedy, 

gdy przedmiotowa nieruchomość nie może funkcjonować samodzielnie. Działka została zbyta 

na uzupełnienie działki przyległej i wykorzystywana, jako teren zielony. Wartość 

nieruchomości została określona przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 24 tys.100 zł.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy radni mogą dowiedzieć się, kto jest nabywcą tej działki, czy jest to tajemnica.  

Jan Surdyka – wójt 

Zapytał Panią mecenas, czy może udzielić takiej informacji.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Nie musi na forum usłyszeć tej informacji, dlatego poprosiła o nią na piśmie. Poprosiła o 

uszanowanie jej woli i zapewniła, ze informację, które dostanie nie będą przekazywane dalej. 

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że nie chciałby się nikomu narazić i nie mieć przez to kłopotów. 

Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Powiedziała, że zgodnie z ustawą o ochronie danych osobowych takich informacji powinno 

udzielać się jak najmniej i nie zapisywać nazwisk w protokole. Nawet przy skargach nie 

powinno się podawać nazwisk. Wspomniała, że inaczej traktuje się taką informację podaną w 

oficjalnym piśmie.   

Mirosław Trzybiński – radny  

Zaproponował poinformowanie radnej Kutnik na piśmie o tym właścicielu i sprawa będzie 

załatwiona.  

Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Powiedziała, że musi tę sprawę dokładniej przeanalizować.  
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Małgorzata Kutnik – radna 

Odnosząc się do wystąpienia Pana wójta powiedziała, że również uczestniczyła w zebraniach 

wiejskich i słyszała, o czym mówił wójt, ale uważa, że informacja dotycząca bitumowania i 

naprawy dróg nie jest tajemnicą i każdy może jej zażądać. Podkreśliła, że człowiek nie jest w 

stanie wszystkiego wynotować z tego, co ktoś mówi. Jeżeli nie otrzyma takiej informacji 

wystąpi o nią z oficjalnym pismem. Pan wójt jest zobowiązany do udzielania takich 

informacji osobom zainteresowanym. 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że skoro radny Damrat nic nie mówi, a jest radnym z Czarnego Błoto, to każdy 

inny radny tez może wypowiedzieć się w jego sprawie, ponieważ każdy reprezentuje całą 

gminę. Dlatego zwrócił się do radnych, którzy nie boją się wójta i będą mogli mu pomóc. 

Bogdan Damrat – radny 

Powiedział, że jego zdanie od 10 lat jest takie same i uważa, że na części tego terenu w 

Czarnym Błocie w ogóle nikt nie powinien nic budować.  

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Dziwi się, ponieważ nie znał wcześniej zdania radnego. Dodał, że z gospodarstwa pana 

Damrata zostały sprzedane tereny, a teraz, kto inny nie może ich sprzedać.  

Ad. 7 Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Po wysłuchaniu wszystkich wypowiedzi o godzinie 19.26 zamknął obrady XXXV sesji Rady 

Gminy. 

 

 

Protokołowała: 

Sylwia Sypek 


